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DEFINITIEF VERSLAG VERGADERING 26 AUGUSTUS 2024 
 

Vastgesteld na een schriftelijke ronde 
 
Tijd:     14.00 -17.00 uur 
Locatie:     Pasangrahan (vergaderzaal Eilandsraad) 
__________________________________________________________ 
 

Aanwezig: 
- Gezaghebber dhr. J. Soliano (voorzitter) 
- Dhr. M. Stegers (vice-voorzitter) en mw. M Buys (secretaris) 
- OLB: gedeputeerde N. Francees-Den Heyer, gedeputeerde C. Abraham 
- Usibo: dhr. N. Willem, mw. M. Abraham, dhr. A. Vrolijk 
- BFB: dhr. P. Coolen, dhr. E. Carillo, dhr. L. Berkenbosch, mw. A. Romeijnders 
- KvK: dhr. J. Balentien en mw. S. Pieter 
 
Adviseur:  
- SZW: dhr. J. Breure en mw. M. Prinsenberg 
- OLB: dhr. G. Elshuis, dhr. E. Cicilia, dhr. T. Jansen 

Presentaties: 
- CBS: dhr. H. Van de Velden en dhr. Q. Knuf 
- OLB: gedeputeerde A. Cicilia 

Afwezig met kennisgeving: 
- Usibo: dhr. C. Kwidama 
- BFB: mw. V. de Windt, 
- KvK: dhr. P. Martha 

1. Opening en huishoudelijke mededelingen 
 
De vice-voorzitter heet de nieuwe gezaghebber van harte welkom. 
 
De gezaghebber opent de vergadering en heet iedereen welkom. Hij stelt zichzelf voor. Hij geeft aan groot 
belang te hechten aan de CD en spreekt de hoop uit dat de samenwerking binnen de CD net zo goed blijft 
gaan als de afgelopen periode.  
 
De vice-voorzitter heet de gasten welkom die een presentatie gaan geven, waaronder gedeputeerde 
Cicilia en twee medewerkers van het CBS. 
 
2. Verslag vergadering 16 mei 2024 
Het verslag is schriftelijk vastgesteld. 
 
3. Bespreken actielijst vergadering 16 mei 2024 
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Er zijn geen opmerkingen bij de actielijst. 
 
4. Gesprekken afgelopen periode 
Schuingedrukt gesprekken die nog niet hebben plaatsgevonden 

 
Nr Datum Ministerie/organisatie CD Toelichting 
1 24-05-2024 Bespreking met BZK (directeur 

KR) 
Vice-voorzitter, 
secretaris, 
afvaardigingen 
van BFB, Usibo en 
KvK 

Gesprek over monitoring 
effecten verhoging WML 

2 28-05-2024 Afscheidsreceptie 
Staatssecretaris van Huffelen 

Vice-voorzitter, 
secretaris 

Aanwezigheid bij 
afscheidsreceptie  

3 3-06-2024 Interview mbt onderzoek 
juridisch loket 

Vice-voorzitter  

4 13-06-2024 Overleg Plenchi en OLB Vice-voorzitter, 
secretaris, OLB 

Toelichting door Plenchi mbt 
loonkostensubsidie 

5 13-06-2024 Overleg over basismandje mbt 
prijzenpublicaties 

Vice-voorzitter, 
secretaris, Usibo 

Bespreking over manieren om 
prijzenstijgingen tegen te gaan 

6 28-06-2024 Qredits Vice-voorzitter, 
secretaris 

Kennismakingsgesprek 

7 2-7-2024 Werkgroep Verdiencapaciteit   
8 4-7-2024 Jaap Kos Vice-voorzitter, 

secretaris 
Bespreking belastingplan 2025 

9 5-7-2024 De Nederlandse Bank Vice-voorzitter, 
secretaris 

Kennismaking 

10 16-08-2024 Staatssecretaris Szabó Afvaardiging CD Kennismaking 
11 30-08-2024 Jeroen Adeler (MinFin) Afvaardiging CD Bespreking belastingplan 2025 

 
Verstuurde brieven (Alle verstuurde brieven staan op de website van de CD) 
- 17 mei: brief aan MinFin als reactie op voorgenomen fiscale maatregelen 2025 
- 11 juni: reactie op internetconsultatie initiatiefwetsvoorstel betaald rouwverlof 
- 15 juni: voorstel begroting CD aan eilandsecretaris 
- 21 juli: brief aan SZW als reactie op internetconsultatie verzekering zzp-ers 
- 21 juli: brief aan EZK als reactie op internetconsultatie Groeifonds CN 
- 31 juli: brief aan MinFin als reactie op belastingplan 2025 
 
Ontvangen brieven 
- 13 juni: Brief van SZW als reactie op brief CD over ww-regeling 
 

5. Loonkostensubsidie 
Vanwege een misverstand over de datum van de CD-vergadering, verschuift de presentatie van Plenchi di 
Trabou naar de volgende vergadering. 

 
6. Inflatie Q1 en Q2 

Het CBS geeft een presentatie over de consumentenprijsindex voor Bonaire. De presentatie is als bijlage bij 
dit verslag gevoegd. 
 
Dhr. Van de Velden licht toe dat momenteel het Budgetonderzoek loopt. Dat is een vrij intensief 
onderzoek, omdat deelnemers twee weken lang hun uitgaven moeten bijhouden. Dit onderzoek moet 
meer informatie opleveren over de uitgaven van verschillende soorten huishoudens. De steekproef bestaat 
uit 400 huishoudens en de kwaliteit van de uitkomst is nu nog niet te zeggen omdat dat heel erg af hangt 
van hoe goed het ingevuld wordt. 
 
Gedeputeerde Abraham vraagt welke extra informatie dit budgetonderzoek mogelijk kan opleveren, zoals 
hoeveel huishoudens geven veel meer uit aan huisvesting dan gemiddeld?  
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Gezaghebber Soliano vraagt of er ook een koppeling met het inkomen van mensen te maken is. 
Dhr. Van de Velde reageert dat het sterk afhangt van de betrouwbaarheid van de ingevulde enquetes, 
mensen zijn over het algemeen terughoudend als het gaat om het opgeven van hun inkomen en koppeling 
met andere systemen (zoals de belastingdienst) zijn lastig, mede omdat belastinggegevens pas 2 jaar later 
beschikbaar komen. 
 
Dhr. Vrolijk vraagt in hoeverre de weging van de cpi overeenkomt met de uitkomsten van het Nibud-
onderzoek. Dhr. Van de Velden antwoordt dat het Nibud een normering is en waarschijnlijk voor hun 
onderzoek zelf juist gebruik heeft gemaakt van de wegingsfactoren van het CBS. 
 
Dhr. Coolen vraagt of consumenten, net zoals bedrijven, verplicht kunnen worden om aan bepaalde 
onderzoeken mee te werken. Of dat consumenten betere voorlichting krijgen over hoe belangrijk het is om 
mee te doen aan zulke onderzoeken. 
 
Dhr. Van de Velde antwoordt dat dit niet verplicht is, ze zijn altijd afhankelijk van vrijwillige medewerking. 
Mensen kunnen zich niet zelf opgeven, omdat je dan geen aselecte steekproef krijgt. En als je mensen gaat 
dwingen, dan krijg je onzin-antwoorden. 
 
Gedeputeerde Abraham vraagt of mensen een vergoeding krijgen voor het invullen van een vragenlijst. 
Dhr. Van de Velden geeft aan dat dit niet het geval is, omdat mensen anders meedoen voor het geld en 
niet vanuit hun intrinsieke motivatie om een bijdrage te leveren aan het onderzoek.  
 
Gedeputeerde Den Heyer doet de suggestie om wat meer samen te werken in de communicatie. Het OLB 
zou kunnen helpen bij het voorlichten van de bevolking als het gaat om het belang om aan zulke 
onderzoeken mee te doen. 
 
Dhr. Knuf vindt dit een goed voorstel: binnenkort start een nieuw onderzoek (het 
arbeidskrachtenonderzoek) en er komen nog meer onderzoeken aan.  
 
Afgesproken wordt dat het OLB en het CBS samen gaan kijken naar communicatie rondom onderzoeken, 
om op die manier de betrokkenheid en medewerking van mensen aan onderzoeken te vergroten. 
 
Gedeputeerde Abraham vraagt of het CBS ook onderzoek doet naar de oorzaak van hogere prijzen. Of een 
eventuele stijging veroorzaakt wordt door lokale of door internationale factoren. En op welke manier hier 
eventueel op een makkelijke manier meer informatie over verkregen zou kunnen worden. 
 
Dhr. Van de Velden geeft aan dat hier niet specifiek naar gekeken wordt, maar dat vaak wel gezocht wordt 
naar een verklaring van een eventuele stijging. De douane-data is niet precies genoeg om de individuele 
aankoopprijzen uit te kunnen herleiden. Dhr. Knuf voegt toe dat in overleg tussen CBS en OLB gekeken kan 
worden of hier op een bepaalde manier toch gegevens over opgezocht kunnen worden. 
 
De vice-voorzitter dankt het CBS voor hun toelichting. 
 

7. High trust pilot TWV-verguningen 
De presentatie Dienst Migratie Beleid van J&V schuift door naar een apart overleg. Elke organisatie geeft 
door wie zij afvaardigen voor dit overleg. 

 
8. Ruimtelijke ontwikkeling Bonaire (wonen) 

Gedeputeerde Cicilia geeft een toelichting over het project ‘Proyekto Bibienda Pagabel’. De presentatie is 
als bijlage bij dit verslag gevoegd. 
 
Mw. Romeijnders vraagt hoe het BC wil voorkomen dat mensen gaan speculeren. En wie de verhuur gaat 
doen: FCB of ook private partijen? 
Gedeputeerde Cicilia antwoordt dat vooraf in contracten de voorwaarden worden vastgelegd. Verhuur kan 
zowel door FCB als door bijvoorbeeld andere organisaties zoals stichting Cocari. Mogelijk ook investeerders 
zoals pensioenfondsen. In alle gevallen is het stellen en vastleggen van voorwaarden een belangrijk 
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aandachtspunt. BZK heeft specifieke ondersteuning aangeboden als het gaat om deze contracten, omdat 
dit heel specialistisch werk is en hier in Nederland al veel ervaring mee is opgedaan. 
 
Gedeputeerde Abraham voegt toe dat momenteel alleen organisaties die minimaal 50 panden in beheer 
hebben in aanmerking komen voor de verhuursubsidie. Er loopt een pilot ‘particuliere verhuursubsidie’ die 
momenteel wordt geëvalueerd, samen met de verhuursubsidie. 
 
Dhr. Coolen vraagt of ook rekening wordt gehouden met scholen en winkelcentra. 
Gedeputeerde Cicilia geeft aan dat de voorzieningen een grote rol spelen bij de ontwikkeling. Bij de huidige 
twee projecten speelt dat wat minder omdat daar al voorzieningen in de buurt zijn, maar als het gaat om 
nieuwe wijken dan is dit een belangrijk aandachtspunt. 
 
Ze voegt verder toe dat om het ruimtelijk ontwikkelingsplan te kunnen herzien, eerst een structuurvisie 
nodig is. Die is er nog niet. In deze visie beschrijf je welke gebieden je waardevol vindt en wilt beschermen 
en waar ruimte is voor ontwikkeling. Het programma van eisen om deze visie op te stellen ligt klaar, hier 
zal externe ondersteuning voor nodig zijn. Hierbij wordt gekeken naar bureaus die goed kunnen 
samenwerken met lokale partijen en begrip hebben voor onze context. Ondertussen wordt al wel gekeken 
naar het realiseren van nieuwe huisvesting, ook binnen de bestaande infrastructuur. Er zijn zo’n 80 kavels 
geïdentificeerd in bestaande wijken, die nog niet uitgegeven zijn. De bovenkant van de wachtlijst voor 
erfpacht wordt nu opgeschoond zodat deze kavels uitgegeven kunnen worden. Tegelijkertijd wordt 
gekeken naar uitgegeven kavels waar nog niet op is gebouwd. Die wil het BC gaan terugvorderen. Dat is 
een juridisch lastig traject, ook omdat dit nog nooit eerder gedaan is. Ook blijken er soms meerdere kavels 
uitgegeven te zijn aan 1 persoon, terwijl dit op grond van de regels niet mogelijk is. Dit moet 
rechtgetrokken worden, maar dat moet allemaal juridisch zorgvuldig gebeuren. 
 
Dhr. Balentien vraagt of ook gekeken wordt naar gronduitgifte voor bedrijven. Er is veel behoefte aan 
ontwikkeling, maar er zit nu geen beweging in. 
 
Gedeputeerde Cicilia antwoordt dat op dit moment wonen prioriteit heeft boven commercieel. De keuzes 
die in het verleden zijn gemaakt maken het nu ook lastig: denk aan de locatie van afvalverwerking, de 
locatie van de haven en de belangrijkste afnemers van containers. De structuurvisie is nodig om hier 
weloverwogen keuzes in te maken. 
 
Dhr. Willem vraagt wat de nieuwe filosofie van het BC dat iedereen recht heeft op een dak boven zijn 
hoofd en niet perse recht op eigen grond betekent voor de mix tussen koop- en huurwoningen. 
 
Gedeputeerde Cicilia licht toe dat diversiteit een belangrijk uitgangspunt is: verschillende segmenten, huur 
en koop. 
 
Dhr. Willem vraagt wat de gevolgen zijn van de huidige issues tussen FCB en de aannemer van het project 
in Hato. Gedeputeerde Cicilia reageert dat het OLB hier geen rol speelt, omdat dit om afspraken gaat 
tussen FCB en de aannemer. Wel is hier van geleerd dat de Wet Bibop ook van toepassing moet zijn op 
Bonaire, omdat er dan beter zicht komt op met wie we zaken doen. Er is hierover veel contact met RIEC 
CN. 
 
Gedeputeerde Abraham benadrukt nog het verschil tussen volkshuisvesting in de brede zin en specifiek de 
sociale woningbouw. Gedeputeerde Cicilia is bezig met het eerste en gedeputeerde Den Heyer met het 
tweede. 
 
Dhr. Willem vraagt wie het beheer van de huurwoningen gaat doen als dit niet door FCB wordt ontwikkeld. 
Gedeputeerde Cicilia antwoordt dat dit in de contracten wordt vastgelegd die met dit soort partijen 
gesloten worden, met als de aanleg van de infrastructuur. 
 
Dhr. Berkenbosch doet de suggestie dat er voorrang gegeven zou kunnen worden met bouwvergunningen 
voor sociale projecten, bijvoorbeeld bij relatief goedkope woningen (onder NHG-grens) voor mensen met 
een sedula.  
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Gedeputeerde Cicilia geeft aan dat er hard gewerkt wordt om de achterstanden bij de bouwvergunningen 
weg te werken. Lokale mensen kunnen overigens lang niet altijd een woning betalen tot de NHG-grens. De 
hoge eigen inbreng en de hoge rente zijn vaak een struikelblok.  

 
De vice-voorzitter dankt gedeputeerde Cicilia hartelijk voor haar toelichting. 

 
9. Sociale Zaken en Werkgelegenheid 

Dhr. Breure geeft een presentatie van de verschillende soorten verlof en de wijzigingen die nu in de 
Wijzigingswet in de Tweede Kamer voorliggen. De presentatie is als bijlage bij dit verslag gevoegd. 
 
Dhr. Berkenbosch vraagt hoe ziek een partner of kind moet zijn voordat een werknemer aanspraak kan 
maken op calamiteitenverlof. Dhr. Breure antwoordt dat dit een zaak is tussen werkgever en werknemer 
en dat het ook te maken heeft met vertrouwen. Er zit ook geen maximum op het aantal keer dat iemand 
calamiteitenverlof mag aanvragen. Hier staat geen vergoeding voor de werkgever tegenover.  
 
Gedeputeerde vraagt aan de werkgevers of dit nu in de praktijk ook al gebeurt, zonder wettelijke 
grondslag. Dhr. Coolen antwoordt dat je dit inderdaad normaliter voor een goede werknemer sowieso al 
doet.  
 
Dhr. Willem vraagt waarom bij kortdurend zorgverlof het loon niet wordt doorbetaald in het voorstel van 
de Wijzigingswet, terwijl dit in Europees Nederland wel het geval is. Dhr. Breure geeft aan dat dit mede op 
advies van de CD zo is voorgesteld om de werkgeverslasten niet te veel te verzwaren. Op individuele basis 
kan een werkgever natuurlijk anders besluiten, of dat dit in een cao wel wordt geregeld. 
 
De status van het wetsvoorstel is dat de Tweede Kamer schriftelijke vragen heeft gesteld die op korte 
termijn beantwoord zullen worden. Op 10 september staat de procedurevergadering gepland. Dan wordt 
bepaald of er een tweede vragenronde komt of dat het wordt geagendeerd voor behandeling. Het lijkt niet 
realistisch dat het per 1-1-2025 zal ingaan omdat ook de Eerste Kamer nog moet instemmen. 
 
Gedeputeerde Abraham vraagt de CD-leden of zij nog steeds achter de consultatiereactie staan zoals de CD 
heeft gestuurd. 
 
Dhr. Coolen geeft nog wat achtergrondinformatie over de reactiebrief van de CD. Op dat moment werden 
de gesprekken gevoerd over de verhoging van het WML. Werkgevers wilden toen eerst het WML verhogen 
en gaven ook aan niet alles tegelijk te kunnen opvangen. Daar is toen dit ‘compromis’ uit gekomen. Deze 
context is belangrijk. 
 
Gedeputeerde Abraham geeft aan dit goed te kunnen begrijpen en stelt voor om hierover het gesprek te 
blijven aangaan en waar mogelijk dit soort zaken al in cao’s te regelen. Gedeputeerde Den Heyer doet de 
suggestie dat bijvoorbeeld de loondoorbetaling voor kortdurend zorgverlof ook door SZW betaald zou 
kunnen worden, zodat de werkgevers geen hogere lasten hebben, maar het wel doorbetaald wordt. 
Anders is het alsnog voor heel veel werknemers geen serieuze optie, terwijl er heel veel mantelzorgers zijn 
op Bonaire die dit goed zouden kunnen gebruiken. 
 
De vice-voorzitter concludeert dat dit onderwerp zeker op de agenda van de CD zal blijven staan, maar dat 
we vooralsnog bij onze inzet blijven die de CD als reactie op het wetsvoorstel heeft gegeven. 
 
Mw. Prinsenberg geeft aan dat er een nieuwe teamleider is gevonden voor Plenchi di trabou: dhr. Roland 
Coffy. Hij zal op 1 september starten en komt zich zeker een keer voorstellen aan de CD om de nieuwe 
plannen van Plenchi te presenteren. 
 
Ze geeft verder aan dat er het aantal ontslagaanvragen niet is toegenomen. SZW houdt dit in de gaten en 
zal een keer de cijfers aan de CD presenteren. Er zijn wel signalen binnengekomen dat mensen 
bijvoorbeeld meer uren moeten werken na de verhoging van het WML. Dat is niet toegestaan en 
binnenkort krijgt de Arbeidsinspectie versterking zodat hier meer tegen opgetreden kan worden. Net zoals 
de signalen over arbeidsuitbuiting van mensen die erg afhankelijk zijn van hun werkgever en geen klacht 
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durven in te dienen. Er is onlangs een bijeenkomst geweest met partijen uit de ‘vreemdelingenketen’ om 
meer gezamenlijk af te stemmen en op te trekken om dit tegen te gaan. 
 
Gedeputeerde Abraham vraagt naar de cijfers van faillissementen. De secretaris geeft aan dat het 
Gemeenschappelijke Hof van justitie heeft doorgegeven dat er sinds maart 2024 één 
faillissementsaanvraag is bijgekomen. 
 
Gedeputeerde Abraham vraagt of er ook informatie is over het aantal aanvragen van surseance van 
betaling. Dit was op het moment van de vergadering niet bekend. Navraag bij het Hof leert dat de laatste 
surseance van betaling dateert van 2020-2021 en dat die is omgezet in een nog lopend faillissement. 
 
Tot slot wijst de vice-voorzitter op het onderzoek dat SZW gaat uitzetten naar de vergelijking tussen het 
arbeidsrecht in Europees en Caribisch Nederland. De opzet hiervan is meegestuurd met de stukken. Elke 
organisatie krijgt nog tot uiterlijk donderdag 5 september om op deze opzet te reageren via de secretaris. 
 

10. Onderzoeksbudget 
De vice-voorzitter informeert iedereen dat het onderzoek naar de verdiencapaciteit van Bonaire door EBA 
momenteel loopt en dat fase 1 dit jaar nog wordt afgerond. Fase 2 lukt nog niet dit jaar. Het budget 
daarvoor zou eigenlijk in 2024 uitgegeven moeten worden. Het voorstel is om bij SZW uitstel te vragen om 
het budget ook in 2025 nog te mogen gebruiken. Iedereen is akkoord met dit voorstel. 

 
11. Sociaal minimum / hoogte WML / monitoring risico’s 

De vice-voorzitter geeft aan dat in november de nulmeting van het CBS komt. Er is nog geen toename van 
het aantal ontslagaanvragen of het aantal faillisementen. Hij vraagt de KvK of zij signalen hebben van 
ondernemers die het moeilijk hebben. 
 
Dhr. Balentien reageert dat er juni 2 informatie-avonden zijn geweest voor ondernemers. Die zijn best 
goed bezocht. Er is ook de mogelijkheid geboden voor individuele gesprekken. Hier is tot nu toe nog geen 
gebruik van gemaakt. Het is dus wat lastig om te peilen hoe het met de bedrijven gaat. 
 
Dhr. Coolen geeft aan dat de verwachting is dat het nog even gaat duren voordat de effecten echt te zien 
zijn. De 2e verhoging van het WML is nog maar net doorgevoerd. 
 
Dhr. Willem geeft aan dat, net zoals mw. Prinsenberg eerder noemde, er wel signalen zijn dat mensen 
gedwongen worden om meer uren te werken, later betaald worden of dat vakantie-uitkeringen worden 
ingetrokken. Maar veel mensen willen dit niet officieel ergens melden. 
 
De vice-voorzitter concludeert dat dit een belangrijk onderwerp blijft voor de CD. Hij roept de leden op om 
een afvaardiging door te geven voor de werkgroep die het ‘basismandje’ verder gaat bespreken, samen 
met andere organisaties. 
 

12. Belastingmaatregelen 2025 
De vice-voorzitter verwijst naar de brief die de CD heeft gestuurd. Aanstaande vrijdag is er een gesprek 
met de ambtenaar van het Ministerie van Financiën. Dat zal naar verwachting niet veel effect hebben. De 
vraag is: hoe kunnen we de punten van de CD onder de aandacht brengen? 
 
Dhr. Coolen vraagt de andere leden hoe zij hier tegenaan kijken. Hij constateert dat de staatssecretaris van 
BZK zijn standpunt al heeft bepaald. Van het Ministerie van Financiën kregen we in eerste instantie reactie 
dat er geen input is gekomen vanuit Bonaire, terwijl wij al meerdere keren onze input aan hun ambtenaar 
hebben gegeven. Het is heel frustrerend omdat onze boodschap niet lijkt aan te komen in Den Haag. Wat 
heeft het dan nog voor nut? 
 
Gedeputeerde Abraham beaamt dit. Er was afgesproken om de effecten te gaan monitoren. Daar is nog 
niet eens een start mee gemaakt of er komen al andere maatregelen met zwaardere lasten voor het 
bedrijfsleven en voor de middeninkomens. We moeten ons nu richten op de Raad van State en de Tweede 
en Eerste Kamer om onze argumenten daar nog een keer naar voren te brengen. 
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Dhr. Willem doet de suggestie dat de CD de publiciteit zoekt met als start een persbericht. Hier kan 
iedereen zich in vinden. Afgesproken wordt dat op korte termijn een bericht wordt rondgestuurd dat na 
akkoord van iedereen wordt gepubliceerd. Verder worden de brieven die de CD en de eilanden hebben 
gestuurd nog een keer onder de aandacht gebracht van de Kamercommissies die zich bezighouden met 
Caribisch Nederland en met de belastingwetgeving. 

  
13. Openingstijden winkels 

Dhr. Coolen verzoekt om iets meer tijd om input te geven op de huidige regeling. Hij zal later deze week de 
input mailen met het verzoek dat iedereen hiernaar kijkt en nog kan aanvullen. Dit wordt zo afgesproken. 

 
14. Rondvraag en sluiting 
 

Dhr. Willem vraagt aan de gedeputeerden of de geruchten kloppen dat er gewerkt wordt aan een directe 
containerverbinding? 
Gedeputeerde Abraham reageert dat het OLB regelmatig benaderd wordt voor andere importroutes. Er 
wordt nu gekeken of het OLB een investering kan doen in eigen kranen, want dan wordt de haven 
interessanter voor andere eilanden in de regio. En verder wordt er nagedacht over een nieuwe locatie voor 
de opslag van containers. 
 
Dhr. Willem vraagt of VBIS bekend is bij de aanwezigen: De vereniging bedrijven importeurs en 
supermarkten. Deze organisatie is niet bekend. Mw. Romeijnders weet dat deze organisatie is opgericht 
toen er na 10-10-10 verschillende branche-organisaties werden opgericht. Waarschijnlijk is deze nu niet 
meer actief. 
 
De vice-voorzitter geeft aan dat de voorbereiding voor het bezoek van de staatssecretaris van SZW 
schriftelijk gedaan zal worden. 
 
Gedeputeerde Abraham vraagt de aanwezigen aan welke data er behoefte is. OLB is bezig met CBS met 
een overeenkomst voor onderzoeksopdrachten. De vice-voorzitter geeft aan dat dit eerder een keer is 
geinventariseerd en dat de secretaris deze info zal delen met de gedeputeerde. 
 
De volgende vergadering is 28 oktober. 
 
Thema’s voor volgende vergaderingen: 
- Presentatie Plenchi di Trabou over loonkostensubsidieregeling 
- Presentatie Qredits 
- Presentatie Plenchi di Trabou: nieuwe teamleider + evaluatie (1e vergadering 2025) 
- Presentatie SZW cijfers ontslagaanvragen e.d. 
- Presentatie vanuit de ‘vreemdelingenketen’ over de aanpak van o.a. uitbuiting 

 
De vice-voorzitter sluit de vergadering. 

 
@Agendapunt 3 - Actielijst na vergadering 26 augustus 2024 
 

Omschrijving Organisatie Status 
Deelnemers CD informeren over loonkostensubsidieregeling 
OLB (presentatie Plenchi di Trabou) 

Secretaris + 
OLB 

Schuift door naar 
vergadering 28 oktober 

OLB en CBS gaan samenwerken mbt communicatie bij 
onderzoeken 

OLB (en CBS)  

OLB en CBS gaan na of er data te vinden is om de opbouw 
van prijzen te onderzoeken 

OLB (en CBS)  

Afvaardiging doorgeven voor presentatie TWV-pilot Allen Usibo en BFB gedaan 
 

Afvaardiging doorgeven kennismaking staatssecretaris SZW Allen Usibo en BFB gedaan 
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Schriftelijke voorbereiding kennismaking staatssecretaris 
SZW 

Vice-
voorzitter en 
secretaris 

 

Aanvragen uitstel besteding onderzoeksbudget uit 
Bijzondere Uitkering 

Secretaris Afgerond 

Presenteren cijfers mbt ontslagaanvragen e.d. aan de CD SZW  
Reageren op onderzoeksopzet SZW vergelijking 
arbeidsrecht EN en CN 

Allen  

Afvaardiging doorgeven voor werkgroep Basismandje / 
prijsmonitoring 

Allen Usibo en BFB gedaan 
 

Persbericht opstellen en reactie geven mbt Belastingplan 
2025 CN 

Allen Afgerond 

Brieven CD + eilanden mbt Belastingplan 2025 CN toesturen 
aan Kamercommissies 

Secretaris Afgerond 

Input geven op huidige regeling winkeltijden Allen BFB heeft input gestuurd 
Delen overzicht met databehoefte CD met OLB vanwege 
samenwerking tussen OLB en CBS 

Secretaris  

 
Toezeggingen/afspraken ministeries 
 

Ministerie  Omschrijving Status 
BZK Verzoek vertegenwoordiging CD-vergaderingen 

(Brief CD van 15 februari 2023) 
Open 

BZK Onderzoek naar betere/ structurele datavoorziening Open 
 


